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LELBA XIV SINODES PROTOKOLS  (2014 – 11b) 

Milvokos, sestdien, 2014. gada 25. oktobrī 

Sēdi atklāj plkst. 9:15 no rīta. 

Mācītāja Aija Graham nolasīja piektdienas, 24. oktobŗa protokolu un to pieņēma kā rakstīts. 

Prāv. Lauma Zušēvica paziņoja, ka prāv. Kārlis Žols, Nominācijas nozares vadītājs nebūs un 
viņa to darbu veiks prāv. Kārļa Žola vietā. 

Papildinājums Austrumu apgabala ziņojumam. Olģerts Sniedze papildināja ar to, ka viņš arī 
kalpo Brāļu Kapos Katskiļos. Izvadīšanas notiek 2 reizes gadā: parasti Memorial Day un 
Columbus Day nedēļas nogalēs.  Varat apskatīt informāciju:  www.latvianmemorialpark.org. 

 

Apgabalu pārrunas 

Prāv. Daira Cilne izstāstīja, ka viņa vēlas paziņot, ka ar Dieva uzticību apgabala darbs 
turpināsies. 

Citi apgabalu pārstāvji nevēlējās izteikties. 

Dāmu komiteju vadītāja Daina Lazdiņa uzņēmās turpināt savu darbu vēl trīs gadus. Viņa 
atstāstīja, ka visas dāmas izmainījās ar domām un idejām. 

Sinodes dalībnieki sirsnīgi aplaudēja un pateicās visiem nozaru vadītājiem un apgabalu 
prāvestiem. 

 

Pārvaldes locekļu kandidāti 

Lielākā daļa laicīgo pārstāvju un garīdznieku piekrita atkal kandidēt. 

Atkārtoti nekandidēs māc. Ieva Pušmucāne-Kineyko un prāv. Kārlis Žols 

Pārvaldes laicīgo locekļu kandidāti: Jānis Eizis, Baiba Liepiņa, Voldemārs Pelds 

Garīgo pārvaldes locekļu kandidāti: prāv. emer. Fritz Kristbergs, māc. Aija Graham, prāv. 
emer. Dāvis Kaņeps un māc. Dāgs Demandts 

Revīzijas komisijas kandidāti: Uldis Pūliņš, Mārtiņš Pūtelis, Mārcis Daiga un Ingrīda Jansone 

 

Pārvaldes un Revīzijas komisijas ziņojumu apstiprināšana 

Māc. Sarma Eglīte un māc. Aija Graham uzrakstīja rezolūciju par nozares apvienošanu. 

Papildinājums ziņojumiem no māc. Sarmas Eglītes saistībā par Ērģeļu dienām, mūzikas 
licensēm un Stipendijas fondu. 
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Ar aklamāciju pieņem ziņojumus.  

 

XIII Sinodes rezolūciju izpildīšanas ziņojumus  

REZOLŪCIJAS NO XIII Sinodes - Kopā bija 14 rezolūcijas 

(Pielikumā ir apskatāmo rezolūciju saraksts) 

1. Ar vislabākām domām satversmes grozījuma komisija izveidojās saistībā ar tagadējās 
baznīcas uzdevumiem. Šis darbs tika uzsākts, bet būs jāturpina ar jauno pārvaldi. 

2. Rezolūcija izsaka sāpi, kas jāatzīst, bet neskatoties uz dažādiem soļiem, kas sperti 
sadarbības virzienā no LELBĀL puses, tuvināšanās ar LELB nav notikusi, kā bija cerēts. 

3. Katrā LELBA sinodē turpmāk paredzēta Dāmu komiteju sēde, lai ievēlētu Dāmu komiteju 
referenti un pārrunātu Dāmu komiteju darbību. 

4. LELBA beidz ārmisijas darbu Indijā un tālāko atbildību par Indijas misiju uzņemas LELB. 

5. Māc. Ilze Larsen pārņēma LIRS nozares vadību. Ir lūgts laicīgi informēt draudzes par LIRS 
un CLWR darbību. 

6. Baznīcas liturģija un mūzika - jaunu dziesmu izmeklēšana - pārvalde nolēma, ka tas ir 
darbs, kas turpināsies un nozares vadītājai būtu jāatgādina mācītājiem par šo darbu.  

7. Revīzijas komisija A. punkts par darba pārbaudīšanu tiek ievērots un nākotnē būs jāpalīdz 
LELBA amatos jaunievēlētajiem ar labām apmācībām. 

8. Saistībā ar teoloģiskiem un vēsturiskiem jautājumiem, pārvalde konstatēja, ka šī rezolūcija ir 
vairāk LELBĀL kompetencē. 

9. Lielo izdevumu un samazināto abonomentu dēļ Ceļa Biedra darbs tika slēgts un tagad viss 
tiek publicēts mājas lapā. 

10. Rezolūcija sakarā ar Laju kursiem tika izpildīta un ir bijuši divi kursi kopš pēdējās sinodes 
un tie ir ļoti labi izdevušies. Liela pateicība arī Rītdienas Fondam par kursu atbalstu. 

11. LELBA svētdienas skolas vadītājas diak. Rutas Bambanes aicinājums sastrādāties ar 
Latvijas skolām bija rezolūcijas pamats. Diakone Ruta Bambāne uzņēmās sadarbību ar 
Latvijas skolām, bet pēc vairākām pārrunām, viņa uzzināja, ka atšķirības (valodas, vecumu, u. 
tml. ziņā) ir lielas un sadarbība nav iespējama tādā līmenī, kā bija iecerēts.  Mārīte Šlesere 
pārņēma nozares vadību, bet šī rezolūcija nav izpildīta līdz galam neskaidrības dēļ. 

12. Aicinājums draudzēm atbalstīt vasaras vidusskolas un bērnu nometnes sūtot savus 
mācītājus. Rezolūcija ir izpildīta. 

13. LELBAs mājas lapa ir paplašināta ar draudžu informāciju un ievietotām maiņām.  Šī 
rezolūcija bija noraidīta, bet tomēr izpildīta, pateicoties Baibai Liepiņai un Edijai Demandtai. 
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14.  Rezolūcija tikusi pārrunāta LELBĀL Virsvaldes plenārsēdē, bet tikusi noraidīta.  
- Pastāv atšķirības bīskapa amata izpratnē dažādu zemju Baznīcu starpā.  
- Tomēr ņemot vērā Porvo dokumenta parakstīšanu, pie šī jautājuma vēlams vēl atgriezties. 
- Ieteikums šo jautājumu izvirzīt kā rezolūciju turpmākai apspriešanai. 
- Mūsu Baznīcas vadības piedalīšanas citu ne-latviešu Baznīcu pasākumos ir apgrūtināta 
amatu definīciju dēļ. 
 

LELBA pārvaldes ziņojums 

Prāv. Lauma Zušēvica atstāstīja par padarīto darbu un tikšanos kopš pēdējās Sinodes.  

Missouri Sinodē, LIRS-Walk of Courage Gala, GLOCAL – GLOBAL+LOCAL (Evangelical 
Lutheran Church in America), māsu draudžu sadarbība drusku klibo.  Iesvētamo saiets 
Garezerā labi izdevās, bet būtu jāpadomā par to, kā iesaistīt jauniešus, kas gribētu strādāt 
Dieva darbā, bet kam nav latviešu valodas. 

Prāv. Lauma Zušēvica pateicās par uzticēto darbu un ar Thrivent $5,000 ziedojumu ir izdota 
grāmata “Enkurs un spārni”, kurā apkopoti dažādu gadu projekti: Bībeles lasīšanas gads, 
Lūgšanas gads, projekti bērniem, u.c. ar bildēm. Grāmata būs katram izdota kā piemiņa no šīs 
Sinodes. Draudzes varēs arī pasūtīt šīs grāmatas. Prāv. Lauma Zušēvica novēl visiem turpināt 
staigāt Jēzus pēdās. LELBAs pārvalde sirsnīgi pateicās Laumai par lielo darbu ar ziediem un 
kartiņu. Sinodes dalībnieki sirsnīgi aplaudēja pateicoties prāv. Laumai Zušēvicai par lielo 
paveikto darbu. 

 

Pārvaldes priekšnieces/priekšnieka vēlēšanas – 1. gājiens 

Prāv. Lauma Zušēvica aicina Sinodes locekļiem balsot neatklāti ar “ecclesiastical ballot” bez 
izteikšanās vai atteikšanas. Ja būs nepieciešams balsošanas 2. gājiens, tad abiem 
kandidātiem ar lielāko balsu skaitu tiks dota iespēja izteikties.  

77 mandāti ir iesniegti - 33 garīdznieki un 44 laicīgie dalībnieki. Absolūtais vairākums būtu 39 
balss. 

 

Seko prāv. Emer. Fritz Kristberga referāts “Gatavojoties Reformācijas 500 gadu jubilejai: 
Mazais katehisms kā palīglīdzeklis”. 

 

LELBA pārvaldes priekšnieka/priekšnieces 1. balsošanas resultāti: 

Saņemtas 73 balsis: māc. Ieva Pušmucāne-Kineyko-1, prāv. Ilze Kuplēna-Ewart-3, prāv. emer. 
Fritz Kristbergs-2, prāv. emer. Dāvis Kaņeps-3, māc. Dr. Anita Gaide-1, māc. Dr. Sarma 
Eglīte-7, māc. Dr. Daira Cilne-5, māc. Gundars Bērziņš-2, prāv. Anita Vārsberga-Pāža-17 un 
prāv. Gunārs Lazdiņš-32 
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Balsu vairākumam ir jābūt 39 balsīm. Tātad pēcpusdienā būs jāvēlē otru reizi par prāv. Anitu 
Vārsbergu-Pāžu vai prāv. Gunāru Lazdiņu. Šoreiz kandidāti varēs izteikties. 

Pēc pusdienām māc. Dāgs Demandts stāstīja par Jaunatnes nozares projektiem, “Būsim 
Gudri,” “Lai Rit” un “Priecīgas Pēdas”. 

Pārvaldes priekšnieces/priekšnieka vēlēšanas – 2. gājiens 

Katram priekšnieka kandidātam ir dota izdevība izteikties pirms otrās balsošanas. Prāv. Anita 
Vārsberga-Pāža izteicās, ka viņa nevēlētos šoreiz kandidēt. Viņa iesaka atklātu balsošanu par 
prāv. Gunāru Lazdiņu.  Sinodes dalībnieki balsoja par atklāto, ne slēgto balsošanas variantu. 
Ar atklātu balsošanu prāv. Gunāru Lazdiņu ievēlēja par pārvaldes priekšnieku ar 72 balsīm. 

Jaunievēlētais priekšnieks pateicās par uzticību kalpot šajā amatā un aicināja visus nākt 
palīgā, jo tas nav tikai viņa darbs, bet mūsu visu kopīgais darbs 

 

Darba grupas atreferējumi un ieteikumi /rezolūcijas 

Darba Grupas A atreferējums par misijas darbu mūsu baznīcā. Ārmisijas darbam ir saziedots 
apmēram $27,000 Indijai. Grupa piekrita, ka naudai būtu jāiet Indijai un ir jāizstrādā konkrēts 
projekts. Bija pārrunas apvienot misijas darbu ar LIRS darbu, bet noraidīja ideju apvienot šīs 
nozares. Tas darbs nav vēl definēts un tas būtu jādara un jāskatās uz to, kas dod prieku 
draudzēm un Dievam. 

Darba Grupas B atreferējums par rezervēm un praktiskiem jautājumiem,  kad rezerves 
tukšojās. Dievnams nav draudze, draudzei jādzīvo ticībā. Indianapoles draudze pārdeva savu 
baznīcu tad, kad līdzekļi tukšojās. Viņi šo ienākumu no pārdošanas ieguldīja vairākos fondos 
ar lielāku risku un ir bijuši labi ienākumi un pelņa. Draudze darbojas bez iztrūkuma. 

Darba Grupas C atreferējums par to, ko mācīsim mūsu bērniem. Māra Šlesere un Voldemārs 
Pelds vadīja un atreferēja. Viņi izteicās, ka trūkst jauni ticības mācības materiāli. Ierosināja 
sadarboties ar citām organizācijām. Bija ieteikums vadīt kursu par to, kā mācīt Ticības Mācību 
vai Ētiku, lai visus iedrošinātu. Bija ierosinājums arī LELBAi izdot materiālus, ko visi varētu 
izmantot. Vēl viena ideja bija par iespēju doties ceļojumā un izsekot Lutera pēdās.  

Darba Grupas D atreferējums par meditāciju un lūgšanu mūsu ticības svētceļojumā. Visi 
piekrita, ka tas pamats šim ceļojumam ir svarīgs un visus vieno. Vadītājas pieskāras pie 
lūgšanas nozīmes un garīgās prakses nozīmes. Vairāki dalijās ar savu draudžu praksēm. Visi 
dalījās ar savu piedzīvojumu pabūt ar sevi klusumā. Bija ierosinājums regulāri rīkot garīgās 
atpūtas sabraukumus.  

 

Archibīskapes Fonda, kasiera un Rītdienas Fonda ziņojumi 

Mācītājs Aivars Pelds ziņoja par Archibīskapes algas fondu. Fonda dibinātāji bija iecerējuši, ka 
katrs draudzes loceklis iemaksātu $50, bet tas nav noticis. Pašreiz ir tikai 10 draudzes, kuras ir 
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ziedojušas pilno summu. Mācītājs Pelds ierosina draudzes mācītājiem atgādināt saviem 
draudzes locekļiem šo summu samaksāt . Viņš ierosina Pastorālo fondu pie LELBAs kases 
apvienot ar Archibīskapes fondu.  Māc. Sarma Eglīte izteicās, ka Pastorālo fondu nevajadzētu 
aiztikt, jo drīzā nākotnē tādi līdzekļi būs vajadzīgi visās draudzēs. Kanādas draudzes izteicās, 
ka ir bijušas grūtības to naudu pārsūtīt no Kanādas saistībā ar valsts bezpelņas organizāciju 
likumiem.  XII Sinodē nobalsoja par šo Archibīskapa algas fondu.  

Jānis Eizis ziņoja, ka kase šogad darbojās ar $27,514 iztrūkumu un atgādināja, ka ar katru 
gadu tie ienākumi samazināsies. Noraidīja budžeta apstiprināšanu par 2015. gadu, jo šobrīd to 
vēl ir par agru darīt. 

Dr. Juris Cilnis ziņoja par Rītdienas Fondu un par tā darbu atbalstot Laju kursus un mācītāju 
izglītību ar stipendijām. Fonds pēdējos gados dzīvo ar deficītiem. Vēl joprojām ierosina katrai 
draudzei atbalstīt ar $1 no katra locekļa. Papildinājums ziņojumam būtu tas, ka Prāv. Gunārs 
Lazdiņš brauks 2015. gadā uz Austrāliju ar Rītdienas Fonda pabalstu strādāt vasaras skolā. 

Rezolūciju komisija lūdz iesniegt rezolūcijas līdz vakariņām. 

Pārvaldes locekļu vēlēšanas 

Prāv. Anita Vārsberga-Pāža aicina paplašināt kandidātu sarakstu ar Vilni Ori un māc. Aija 
Graham noņēma savu kandidatūru.  

Pārvaldes laicīgo locekļu kandidāti: Jānis Eizis, Baiba Liepiņa, Voldemārs Pelds un Vilnis Ore 

Garīgo pārvaldes locekļu kandidāti: prāv. emer. Fritz Kristbergs, prāv. emer. Dāvis Kaņeps un 
māc. Dāgs Demandts 

Revīzijas komisijas kandidāti: Uldis Pūliņš, Mārtiņš Pūtelis, Mārcis Daiga un Ingrīda Jansone 

Balsošanas rezultāti:      

Saņemtas 70 balss  

Pārvaldes laicīgie locekļi: Baiba Liepiņa-65, Jānis Eizis-57, Voldemārs Pelds-46 un Vilnis 
Ore-41 

Garīgie pārvaldes locekļi: prāv. emer. Dāvis Kaņeps-70, māc. Dāgs Demandts-70, prāv. 

emer. Fritz Kristbergs-63  

Revīzijas komisija: Uldis Pūliņš-49, Mārtiņš Pūtelis-61, Ingrīda Jansone-58 un Mārcis 
Daiga-36  

Rezolūciju komisija ziņo, ka ir ienākušas 11 rezolūcijas. 

Sēdi slēdz 5:35 vakarā. 

Protokolēja: Tamāra Rūse 

Protokolu pārskatīja/laboja: māc. Ieva Pušmucāne-Kineyko, iepriekšējās pārvaldes sekretāre,  
2014. gada 10. novembrī 


